

Referat	
Anledning	Distriktledelsesmøde
Tid & sted	Mandag 27. maj 2019 - Hjallesø forsamlingshus kl. 9.30 - 13
Mødeleder	Referent: Lars Krumholt
Deltagere	Helge Petersen, Louise Qaavigaag, Kaj Nøgel Hansen, Lars Krumholt Troels Lorenzen, Lone Ebbesen, Hanne Grove, Carsten Esdahl, Finn Lindekilde, Kaj Andersen, Jacob Peder Dauerhøj, Karin Jensen
Afbud fra	Irma Trebbien
Læs venligst	Vi vil gerne høre nyt om fremtiden og ikke historik

	Sagsbeskrivelse:	Beslutning:
1.	Velkomst ved formanden Helge Petersen Kort præsentation	HP bød velkommen. Præsentation
2.	Godkendelse af dagsorden og valg af dirigent	Godkendt. LQ valgt som dirigent.
3.	Nyt fra formanden ved Helge Petersen	HP bad om, at invitationer blev sendt bcc til formanden i lokalafdelingen og til distriktsledelsen. Navne på inviterede bør fremgå af indkaldelsen. Vi skal benytte listeværktøjet, når man skal sende meddelelser. Kørselsrefusion: dette møde dækkes af distriktet. Hent blanket (9.1) på hjemmesiden og send til KNH: ks.fyn.6@aeldresagen.dk
4.	Nyt fra næstformanden ved Louise Qaavigaag	Intet
5.	Nyt fra ældre- og sundhedspolitisk udvalg DI. <u>Temadag 7.5.2019 / materiale</u> Link til mødereferat d. 21.5.2019 fremsendes, når mødet har været afholdt. Evt. datoer for møder fremadrettet. Ved Carsten Esdahl	Referat fra 21.5.19 er udsendt. Kommende møder aftales på dette møde. Temadags indhold drøftet. Skal have assistance fra Snorregade. Temadag om maskinrum blev rost. HP ville gerne kombinere temadage, så indhold fra ældrepolitisk og socialhumanitært går sammen. Der skal søges puljemidler.

6.	<p>Nyt fra kulturudvalget DI. Ved Hanne Grove Link til mødereferat fremsendes, når mødet har været afholdt evt. datoer for møder fremadrettet.</p>	<p>Næste møde er 14. november 2019. Vil gerne holde temadag om kommunikation, evt. rekruttering af unge frivillige. Der er nedsat arbejdsgruppe.</p>
7.	<p>Nyt fra socialhumanitært udvalg DI. Ved Irma Trebbien Link til mødereferat af 21.5.2019 fremsendes, når mødet har været afholdt. evt. datoer for møder fremadrettet.</p>	<p>KJ orienterede fra faggruppen. Der er ønske om et møde for bisiddergruppen. 18. september er næste temamøde med fokus på ensomhed. Der er også aftalt møde d. 14.11. for udvalget. Lone efterlyste oplysning om alle mødedatoer, der så lægges på hjemmesiden.</p>
8. 8.a	<p>Nyt fra It-koordinator DI. Jacob Peder Dauerhøj</p> <p>Nyt fra områderedaktøren. Evt. datoer for møder fremadrettet. Ved Lone Ebbesen</p>	<p>Ref. fra møde d. 30.4. om lokalafdelingernes behov: hvad er medlemmernes behov. Vil gerne afholde 2-dages kursus for IT-koordinatorerne fra lokalafdelingerne. Service begrænses af variation i lokale kompetencer. Måske en tematur til Apple i København? Forslag om lokale temadage i afdelingerne om f.eks. Facebook. Villy Nielsen, Sønderjylland er god som oplægsgiver om nedlukning af IT ved dødsfald.</p> <p>LE overgår fra fungerende områderedaktør til at være områderedaktør. Der er pt. ingen mødedatoer planlagt, men januar 2020 er sandsynligt. Vedr. "Det sker" vil der fra 2020 flyttes x antal sider fra de distrikter, der ikke udnytter dem, til de distrikter, der har pladsmangel. Suppleret af FL.</p>
9.	<p>Nyt fra sygehusudvalget DI. Ved Kaj Andersen Evt. datoer for møder fremadrettet.</p>	<p>KA: skulle have været til møde i PIU i København. Det er ellers det vigtigste udvalg, der er lovpligtigt. PIU er inddraget i sundhedsbrugerrådet og sundhedskoordinationsudvalget, hvor PIU er indkaldt til møde d. 26. juli. Pårørende spørgsmål er blevet rejst som et vigtigt emne. KA orienterede om arbejdsformer i sygehusudvalget og PIU.</p>
10. 10a	<p>Nyt fra Foreningskonsulenten Troels Lorenzen</p> <p>Nyt fra landsledelsen, Finn Lindekilde</p>	<p>D. 4.-5. februar 2020 er der distriktstræf på Trinity? v/Fredericia. JD anbefalede deltagelse – det sidste møde havde været rigtig godt. Ved næste møde er der en ny konsulent. Der er indkaldt 5-6 ansøgere til samtaler. TL takkede for godt samarbejde. LQ takkede som lokalformand, bestyrelsesmedlem og personligt for et meget godt samarbejde. FL henviste til de officielle referater, der udsendes efter møderne. Hvad med aktiviteter for de medlemmer, der stadig er på arbejdsmarkedet?</p>

		<p>Resultaterne fra dialogmøderne tages nu op af bestyrelsen.</p> <p>Den nye ejendomsvurdering vil kunne give problemer for vores medlemmer – det vil måske afstedkomme mange spørgsmål fra medlemmerne.</p> <p>Magtanvendelse på plejecentre: den nye lov er ikke god, og vil give anledning til indsigelse fra ÆS.</p> <p>HP bad om at få rejst spørgsmål, om det er rigtigt at Irma skulle udsende mail til 500 besøgsvenner på Fyn efter besked fra sekretariatet.</p>
11.	Budget og regnskab DI. Ved Kaj Nogel Hansen	<p>KNH fremlagde regnskabsopgørelse pr. 15.5.2019.</p> <p>Spørgsmål om telefongodtgørelse: det maksimale beløb er 2.400 kr. årligt. Hvis man får fuldt beløb fra lokalafdelingen, skal man ikke have noget fra distriktet, ellers kommer man til at betale skat af det samlede beløb.</p> <p>Husk af melde delafbud, hvis man går før frokost.</p> <p>Kørselsafregning sendes til KNH.</p> <p>Telefongodtgørelse udbetales i november med 600 kr./år.</p> <p>FL det er i det hele taget et problem, hvis folk tilmelder sig, men bliver væk fra møder. Der sendes en regning til lokalafdelingen ved udeblivelser.</p>
12.	<p>Emner til temadage:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Styrk din Besøgstjeneste kombi med Ældre Politisk Strategi • Frivillige og nye frivillige, så de bliver i ÆS. • Excel ark med datoer til kommende møder. 	<p>Det besluttes at temaemne i 2019 bliver ”Styrk din besøgstjeneste kombineret med ældrepolitisk strategi”. Ledelsesgruppen fastlægger dato.</p>
13.	Åbent for evt. tilføjelser til dagsordenen	Intet
14.	<p>Kommende møder.</p> <p>Distriktledelsesmøde 9. september kl. 9.30 – 13.</p> <p>Distriktsforsamlingsmøder 30. september kl. 9.30 – 13. og 12. november kl. 9.30 – 13. i Hjallesø forsamlingshus.</p> <p>Mødeplan 2019/20</p>	<p>Dialogmøde i Middelfart 11.9.</p> <p>Fagudvalgsmøder: Mindst 2 pr. år pr. udvalg:</p> <p>Faggrupperne indsender aftalte datoer.</p> <p>Ledelsen fastsætter datoer for:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Årsmøde • Distriktsledelsesmøder (3 stk.) • Distriktsforsamlingsmøder • Distrikts temadage <p>Næste møde i ledelsesgruppen: 11.6.2019 kl. 13.00 i Hjallesø</p>
15.	Eventuelt.	HP overrakte en afskedsgave til TL.

Mødet hævet kl. 12.15.